

တၢ်ကွၢ်ထွဲမၤကဆိဟံၣ်ဃီတၢ်ဟ့ၣ်ကူၣ်ကမံးတံၢ်
တၢ်အိၣ်ဖှိၣ်ဒီး၊ ခွဲး-ချး (CHEEK-CLARK) တၢ်သ့ၣ်ထီၣ်
လၢမၤရး ၁, ၂၀၁၂

တၢ်တူၢ်လိာ်မုၢ်ဒီးတၢ်ဒူးသ့ၣ်ညါလိာ်သး -

မံး(စ)လံးဟီး (Lea Holt) တူၢ်လိာ်မုၢ်ဒီးစံးဘျးဘၣ်ပုၤကိးဂၤဒဲးလၢအဟဲထီၣ်ဘၣ်တၢ်အိၣ်ဖှိၣ်အဃီလီၤ.တၢ်ဟ့ၣ်ကူၣ်ဟ့ၣ်ဖးကမံးတံၢ် အကရာဖိတဖၣ်လၢအဟဲထီၣ်တၢ်အိၣ်ဖှိၣ်မ့ၢ်ဝဲ ဘကံၣ်နံယုၣ် ဘဲၣ်လံး (Virginia Baillif), စုလဘါယုၣ် ဘျဲ (Sylvia Bland), ရှိ(န)ခီလဝဲ (Shawn Caldwell), ဒုဘူး ဖရးလု (David Fraley), ကျီ(န)ဝုလယုၣ် (John Williams), အကံၣ်လၢ ဝီမဲး (Angela Womack) ဒိၣ်နဲ ရဲး(ထ) (Donald Wright), ကျီအိၣ် (Kyaw Aung), စီၤလီၤလးမူ (Saw Lawla Moo) ဒီး ကျီ(က) ကျီ(မ) (George James), တဖၣ်န့ၣ်လီၤ. က့ၣ် နံတၢ် ဝုလယုၣ် (Juanita Williams) တဟဲထီၣ်တၢ်အိၣ်ဖှိၣ်အံၤဘၣ်. တကတီၢ်ဃီ ထွဲစံၣ် အဲနူ (Tracy Agnew), ခြးစတီဖၢၣ် ခုရီ (Christopher Chiron), ခဲရီၣ်လုအဲ(ဖ)လဲ (Carolyn Elfland) ဒီးပုၤမၤစၢၤပုၤမၤတၢ်ဖိမဲရဲၣ်ခြးဘဲ (Mary Craven) သ့ၣ် တဖၣ်စ့ၢ်ကိးဟဲထီၣ်ဝဲန့ၣ်လီၤ.

တၢ်အိၣ်ဖှိၣ်တၢ်ကွဲးနီၣ်- လၢဖုၤတြုၤအါရံၤ ၂, ၂၀၁၂ တၢ်အိၣ်ဖှိၣ် -

မံး(စ)ဟီး (Ms. Holt) ဟ့ၣ် ကရာဖိတဂၤစုၣ်စုၣ်လၢ ကကွၢ်ကဒါက့ၢ်တၢ်အိၣ်ဖှိၣ်ဖဲ လၢဖုၤတြုၤအါရံၤ ၂, ၂၀၁၂အတၢ်အိၣ်ဖှိၣ်အတၢ်ကွဲး နီၣ်န့ၣ်လီၤ. ဖဲတၢ်တဲသကိးတၢ်ဝံၤအလီၢ်ခံ, မံး(စ) ဘျဲ (Ms. Bland) ဆုၢ်နီၣ်ဒီးမံးစထၢၣ် ဖရးလု (Mr. Fraley) ဟံၣ်ဂၢ်ဟံၣ်ကျါဝဲ အိၣ် ဒီးတၢ်ဘျီဘၣ်က့ၢ်တၢ်ကမၢ်ခံဘီ (တၢ်ဘျီဘၣ်လိာ်ကဒီး ဘကံၣ်နံယုၣ် ဘဲၣ်လံး (Virginia Baillif) အမံၤကတၢ်ဒီး လံာ်မဲၣ်ဖျါလၢ အမ့ၢ်ဝဲ တီၣ်ဖျါထီၣ်န့ၣ်လီၤ).

တၢ်ယုၤပုၤမၤကဆိကွၢ်ထွဲတၢ်အပူၤန့ၣ်တၢ် -

မံး(စ) အဲ(ဖ)လဲ (Ms. Elfland) ဟံၣ်ဖျါထီၣ်ဝဲလၢ တၢ်ခီဆါအလံာ်က့တဖၣ်လၢ အဟဲလၢတၢ်ကွၢ်ထွဲမၤကဆိကွၢ်ထွဲတၢ်အပူၤန့ၣ်ဒီးပုၤယုၤ န့ၣ်တၢ်မၤကမံးတံၢ်အအိၣ်ဒီးအဝဲကစူးကါဝဲ တၢ်ခီဆါတဖၣ်အံၤလၢ ကမၤတၢ်ဆါတဲာ်အဂီၢ်န့ၣ်လီၤ. မံး(စ) အဲ(ဖ)လဲ (Ms. Elfland) စံး ဘျးပုၤကိးဂၤဒဲးလၢအပုၤယုၤလၢတၢ်မၤအကျါအကျဲဒီးတၢ်ခီဆါအပူၤန့ၣ်လီၤ.

တၢ်ကိးတၢ်မၤဖဲတယံၣ်ဘၣ်အတၢ်ဟူးတၢ်ဂဲၤတဖၣ် -

မံး(စ) အဲ(ဖ)လဲ (Ms. Elfland) ဟံၣ်ဖျါထီၣ်ဝဲလၢ အပူၤကွံာ်တနံၣ်န့ၣ် တၢ်ဟူးတၢ်ဂဲၤအိၣ်အါမံၤလၢတၢ်ယုၤန့ၣ်တၢ်မၤတဖၣ်န့ၣ်လီၤ. တၢ်ကိး တၢ်မၤတၢ်သံကွၢ်စံးဆါအခိၣ်ထံးတဘျီန့ၣ်မ့ၢ်ဝဲ ပုၤကွၢ်ထွဲမၤကဆိတၢ်ယုၤဂၤ, လီၢ်ကဝီၤမဲန့ၣ်ကွၢ်လံာ်ဂၤ, ဒီးပုၤတီခိၣ်ရိၣ်မဲတၢ်ခံဂၤန့ၣ်လီၤ. တၢ်သံကွၢ်စံးဆါခံဘျီတဘျီန့ၣ်မ့ၢ်ဝဲလၢ တၢ်မၤလိာ်ဘၣ်ယးမဲ (Dental School) အတၢ်သ့ၣ်ထီၣ်အသီလၢ ကဘၣ်တၢ်အိးထီၣ်အီၤဖဲ လၢအု ဖြး(ပုၤမၤပျီမၤကဆိတၢ် ၁၃ ဂၤ) န့ၣ်လီၤ. တၢ်လီၢ်တဖၣ်အံၤ တၢ်ကမၤပုၤအီၤတသ့ဖဲအသ့အချ့ကတၢ်န့ၣ်လီၤ.

တၢ်ဂ့ၢ်အဂုၤအဂၤတဖၣ် -

မံး(စ) အဲ(ဖ)လဲ (Ms. Elfland) သံကွၢ်ဝဲ မ့ၢ်ပုၤတဂၤဂၤအိၣ်ဒီးတၢ်ဘၣ်ယိၣ် မ့တမ့ၢ် တၢ်သံကွၢ်တမံၤမံၤလၢ အဲၣ်ဒီးသံကွၢ်ဝဲခါန့ၣ်လီၤ. မံးစထၢၣ် ရဲး(ထ) (Mr. Wright) သံကွၢ်ဝဲဘၣ်ယး နီၣ်ဝံာ်ခံအတၢ်အိၣ်သးအိၣ်ဒီးလဲာ်- မ့ၢ်ပုၤမၤတၢ်ဖိတစိာ်တလီၢ်တဖၣ် ကြးအိၣ်ဒီး အ နီၣ်ဝံာ်ခံလၢအနီၣ်ဝံာ်ခံဒီးအပူၤဒ်သိး ကအိၣ်ဝဲဒီးအကစၢ်အနီၣ်ဝံာ်ခံလၢ အကစၢ်ဒဲၣ်အတၢ်သ့ၣ်ထီၣ်တဖျါစုၣ်စုၣ်န့ၣ်ခါလီၤ. မံး(စ) ဟီး (Ms. Holt) ဟံၣ်ဖျါထီၣ်ဝဲလၢ တၢ်တစူးကါလၢ အ့ထၢၣ်နီၣ်ဝံာ်ခံအကျါအကျဲ (intel key system) လၢဘၣ်ဒီးပကဘၣ်ယုၤကျဲအသီ တဘီလၢ တၢ်ဟံၣ်နီၣ်ဝံာ်ခံလၢ တၢ်ကွၢ်ထွဲမၤကဆိဟံၣ်ဃီအတၢ်မၤအပူၤအဂီၢ်န့ၣ်လီၤ. မံး(စ) အဲ(ဖ)လဲ (Ms. Elfland) ဟ့ၣ်ကူၣ်ဝဲလၢ တၢ်ကစူးကါ OneCard မ့ၢ်လၢ တၢ်စူးကါတၢ်အကျါအကျဲအံၤအိၣ်လၢ ကိုကရၢၢ်ဒီးတခါအပူၤအဃီန့ၣ်လီၤ. မံး(စ) အဲ(ဖ)လဲ (Ms. Elfland) စံးဘျးဝဲ မံးစထၢၣ် ရဲး(ထ) (Mr. Wright) ဒီဖျိအတဲဖျါထီၣ်တၢ်ဂ့ၢ်အံၤဒီးအဝဲသ့ၣ်ကစးထီၣ်မၤဝဲဘၣ်ယးတၢ်ဂ့ၢ်အံၤ တသ့ဖဲအ သ့အချ့ကတၢ်န့ၣ်လီၤ.

တၢ်ဂ့ၢ်လၢခံတခါန့ၣ်မ့ၢ်ဝဲ တၢ်မၤကဆိတၢ်ဒိတကရူၢ်အဂ့ၢ်န့ၣ်လီၤ. မံး(စ) အဲ(ဖ)လဲ (Ms. Elfland) ဟံၣ်ဖျါထီၣ်ဝဲလၢ ပကမၤဒီးဒုတၢ်လၢ တၢ်မၤကဆိတၢ်ဒိတကရူၢ်ဒီးဖဲ ၂၀၁၃ နံၣ်အကတၢ်န့ၣ် တၢ်ကဆိတလဲ ကွီကရၢၢ်ဒိတဖျါန့ၣ်လီၤ. ကျိၣ်စုဒီးပၤပြုးဂ့ၢ်ဝီအပူၤအခိၣ်ခံၣ် တၢ်ကလၢအမ့ၢ် ခဲရၢၣ်(လ်)ကြွ (Karol Gray), ဟ့ၣ်ကျိၣ်စုလၢ ကဆိလီၤဘၢ်ဒိၣ်တဖၣ်လၢ တၢ်မၤလီၤကဝီၤတခါစုၣ်စုၣ်လၢ တၢ်ကမၤက ဆိသကိးတၢ်လၢ ကပူၤတၢ်ပိးတၢ်လီၤလၢအလိၣ်ဘၣ်တဖၣ်န့ၣ်လီၤ.

တၢ်ကဒုးအိၣ်ထီၣ်ပူၤတီခိရိၣ်မဲတၢ်မၤအလီၢ်အလၢတဖၣ်လၢ တၢ်မၤအဆၢကတီၢ် သၢကတီၢ်တကတီၢ်တဖၣ်အဂီၢ်န့ၣ်လီၤ. လီၢ်လၢတဖၣ် အံၤ မ့ၢ်လီၢ်လၢလၢအသိဒီး တမ့ၢ်တၢ်လၢအဆိတလဲ ပုၤကွၢ်ထွဲမၤကဆိတၢ်တဖၣ်အလီၢ်အလၢဘၣ်န့ၣ်လီၤ. မံး(စ) အဲ(ဖ)လဲ (Ms. Elfland) ဟံၣ်ဖျါထီၣ်ဝဲလၢ တၢ်မၤခိၣ်အလီၢ်အလၢလၢ တၢ်ကိးထီၣ်အီၤတဖၣ်န့ၣ် တမ့ၢ်တၢ်လၢအဆူၣ်အကိၤထဲသိးတၢ်မ့ၢ်လၢအီၤန့ၣ်ဘၣ်. မံးစထၢၣ်ဖရၢလု (Mr. Fraley) တဲဝဲလၢ ပုၤအါဂၤဆိကမိၣ်ဝဲလၢ တၢ်မၤကရူၢ်ခိၣ်အလီၢ်အလၢန့ၣ်မ့ၢ်ဝဲဒ်သိးတၢ်မၤခိၣ်အသိးဒီးကဘၣ်မၤ တၢ်ဒ်တၢ်မၤအခိၣ်အသိးဖဲတၢ်မၤခိၣ်တအိၣ်အယိ ပုၤမၤတၢ်ဖိတနီၤတအဲၣ်ဒီးဟံးန့ၢ်မူဒါမၤတၢ်ဒ်သိးတဖၣ်အံၤဘၣ်. အဝဲတဲဝဲလၢ ကရူၢ် ခိၣ်အတၢ်မၤန့ၣ် မ့ၢ်တၢ်မၤန့ၣ် တၢ်မၤတၢ်ဒ်တၢ်မၤခိၣ်အသိးဒီး တမၤကဆိတၢ်နီၤတမံၤဘၣ်န့ၣ်လီၤ.

မံး(စ) အဲ(ဖ)လဲ (Ms. Elfland) ဟံၣ်ဖျါထီၣ်ဝဲလၢ ကရူၢ်ခိၣ်န့ၣ်တမ့ၢ်တၢ်မၤအခိၣ်ဘၣ်, ဘၣ်ဆၣ်မ့ၢ်ပုၤဆိၣ်ထွဲမၤစၢၤပုၤအခိၣ်, ဒီးတၢ်မၤ ကရူၢ်ခိၣ်တဖၣ်မ့ၢ်ပုၤသ့ၣ်တဖၣ်လၢအမၤလီၤတံၢ်ဝဲလၢ ပုၤမၤတၢ်ဖိတဖၣ် ကမၤန့ၢ်တၢ်ပိးတၢ်လီၤတဖၣ်ဒီး မၤဘၣ်လိၣ်ပိးဒုမၤစၢၤက့ၢ်တၢ်မၤ တဖၣ်ဖဲအဝဲသ့ၣ် အတၢ်မၤခိၣ်တအိၣ်ဘၣ်အခါဒီးတကတီၢ်ယိ မၤစ့ၢ်ကိးတၢ်ကွၢ်ထွဲကဆိအမူအဒါတဖၣ်န့ၣ်လီၤ. မံး(စ)အဲ(ဖ)လဲ (Ms. Elfland) ဟံၣ်ဖျါထီၣ်ဝဲလၢ ဟး(ဘ)ရံး(ခွဲ)မၢၣ် (Herb Richmond) ကဆိလီၤဟံၣ်လီၤကဒါက့ၢ် တၢ်ဟ့ၣ်ကဒါက့ၢ် တၢ်မၤလိအသိတခါ လၢပုၤလၢအအိၣ်လၢ တၢ်မၤကဆိတၢ်အကရူၢ်အပူၤဒ်သိး တၢ်ကနၢ်ပၢၢ်တၢ်မၤကရူၢ်ခိၣ်အမူအဒါအဂီၢ်န့ၣ်လီၤ. မံး(စ)အဲ(ဖ)လဲ (Ms. Elfland) ဟ့ၣ်ဂံၢ်ဟ့ၣ်ဘါကမံးတံၢ်လၢ ကဆိၣ်ထွဲအပူၤမၤသကိးတၢ်တဖၣ်လၢ ကပတံထီၣ်တၢ်မၤအလီၢ်အလၢအသိန့ၣ်လီၤ.

ဖဲမ့ၢ်လွံၢ်နံၤ, လါဖျါတြုၤအါရံၤ ၂၃, ၂၀၁၂နံၣ်န့ၣ် တၢ်ဟ့ၣ်လီၤကမံးတံၢ် တၢ်သံကွၢ်စံးဆၢလၢဘၣ်တၢ်သံကွၢ်အီၤခဲအံၤခဲအံၤ အလံၣ်ပ တြိၢ်လၢ ဒီးကရူၢ်တၢ်မၤသကိးတၢ်လၢ တၢ်ကဟ့ၣ်လီၤအီၤဆူ ပုၤမၤတၢ်ဖိတဖၣ်အအိၣ်န့ၣ်လီၤ. မံး(စ)အဲ(ဖ)လဲ (Ms. Elfland) ယုဝဲ တၢ် ခိဆၢတဖၣ်လၢ ကမံးတံၢ်အအိၣ်ဘၣ်ဃး တၢ်ဂ့ၢ်လၢအဟံၣ်လၢ လံၣ်တီလံၣ်မိတဘျီအံၤအပူၤန့ၣ်လီၤ. ဒီးသန့ၤထီၣ်အသးလၢ တၢ်တဲသ ကိးတဖၣ်အဖီခိၣ်, တၢ်ထၢန့ၣ်အါထီၣ်တၢ်သံကွၢ်ခံမံၤ, တၢ်တခါန့ၣ် မ့ၢ်ဝဲတၢ်ဟံၣ်ဖျါထီၣ် ကရူၢ်ခိၣ်ဒီးတၢ်မၤခိၣ်အတၢ်မၤအတၢ်လီၤဆိဒီးအ ဂၤတခါတခီမ့ၢ်ဝဲ ကရူၢ်အတၢ်ပၣ်ယုၣ်မၤသကိးတၢ်ဒီး ပုၤမၤကဆိတၢ်စဲၣ်နီၤအသနၢ်လၢအလီၤဆိလၢ တၢ်သ့ၣ်ထီၣ်တဖျါဒီးတဖျါအ ဂီၢ်န့ၣ်လီၤ.

တၢ်အိၣ်ဖိၣ်လၢခံတဘျီ -

တၢ်အိၣ်ဖိၣ်လၢခံတဘျီန့ၣ်တၢ်ကမၤအီၤဖဲ မ့ၢ်လွံၢ်နံၤ, လါမၢ်ရး ၁၅, ၂၀၁၂ ဖဲဂီၤခိ ၇:၃၀ ဖဲ ခွဲး-ချး (Cheek-Clark) တၢ်သ့ၣ်ထီၣ် အဒးန့ၣ်လီၤ.